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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Lehetségesnek tartja a szársomlyói libegő tervezetének
megvalósulását a számos természeti kincsünket őrző fokozottan védett területen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Aggodalomra ad okot, hogy a Villányi borvidéken, Szársomlyón tervezett természetromboló libegő
tervezete  Hargitai  János KDNP-s  országgyűlési  képviselő  szerint  akár  a  „Mohács  500” projekt
keretében is megvalósulhat (2026-ban lesz a mohácsi csata 500. évfordulója).

Még az önkormányzati  választások idején vetődött  fel,  hogy kellene építeni  egy libegőt,  amely
felviszi a borvidékre érkező turistákat, kirándulókat a Harsányi-hegy csúcsára – már akkor bátor
ötletnek  tűnt,  de  azóta  sem  vetették  el,  sőt,  elkezdődtek  az  egyeztetések,  a  tervezések,
körvonalazódni  látszik,  hogy  mit  szeretnének.  A szoborparkhoz  2019-ben  készült  el  egy  nagy
beruházás részeként egy korszerű fogadóépület és egy lebegő sétány olyan összhangban, hogy az
ottani  látnivalókat  minél  többeknek  be  tudják  mutatni,  miközben  maximálisan  védett  marad  a
természeti érték. Ugyanezen alapelvek mentén szeretnék a libegőt is megvalósítani.

„Az  elmúlt  időszakban  nagyon  aktívan  belekezdtünk  Villány  jövőjének  tervezésébe,  komplex
turisztikai  fejlesztéseket  szeretnénk megvalósítani,  különböző attrakciókat  kitalálni,  hogy az  ide
érkező turistáknak minél nagyobb élményben lehessen részük. Élményszerűen szeretnék bemutatni
ezt a tájat, de úgy, hogy a természeti értékeket megőrizzük és óvjuk, ehhez keresünk különböző
megoldásokat.” – mondta Mayer István, Villány polgármestere, ugyanakkor a vidék Magyarország
egyik fontos,  fokozottan védett  természetvédelmi területe,  jelen pillanatban is  csak engedéllyel,
kísérettel látogatható.

Tisztelt Miniszter Úr!
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